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ACTA JUNTA MUNICIPAL DE PERLETA, MAITINO I LA VALLVERDA 

 

 

Data: 3/11/2021 

Hora de començament: 19.30 h 

Assistents:  

- Regidora de Participació: Purificación Vives Pérez 

- Regidor de Pedanies: Vicente Alberola Gonzálvez 

- Alcaldessa Pedània de la Vallverda: Isabel Pascual Pomares 

- Alcalde Pedani de Maitino: Pascual Segarra Lafuente 

- Representant Grup PP: Manuela Mora 

- Representant Grup Ciutadans: Eva M. Crisol Arjona 

- Representants Grup Vox: Aurora Rodil i Samuel Ruiz 

- Representant Ames de Casa La Mangrana: Isabel Pascual Pomares 

- Representant AV La Vallverda Unida: José Luis Tena Morales 

- Representant AMPA CP la Vallverda: Miguel Rodríguez 

- Representant Comissió Festes de la Vallverda: Antonia Ruso 

 

Hora d’acabament: 21.00 h 
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1. Lectura i aprovació de l’acta anterior 

La regidora de Participació, Purificación Vives, dona la benvinguda als assistentes a la Junta i pregunta si 

tots han rebut l’acta anterior. 

José Luis Tena, representant de La Vallverda Unida, diu que no l’han rebut.  

Puri Vives contesta que els la tornarà a enviar. 

A continuació, es passa a la votació. L’acta queda aprovada per majoria. 

 

 
2. Qüestions d’interés de les pedanies pertanyents a la Junta 
 

Puri Vives, regidora de Participació, comença aquest punt amb la lectura del Pla Quadriennal 

d’Inversions per a Pedanies 2020-2023. Explica les actuacions que s’han realitzat i les que es faran en les 

pedanies que componen aquesta Junta:  

- Ampliació del CEIP la Vallverda. 

- Sol·licitada la zona de jocs infantils i la pèrgola.  

- Renovació dels jocs en els parcs de la Vallverda, Perleta i Maitino. 

 
Quant a les millores en l’espai públic: 
 
- Asfaltat de vials i camins. 
- Adequació del paviment en voreres i vials. 
- Duplicació de la carretera de Santa Pola, en el tram que va des de la Vallverda fins a la Vereda de 
Cendres. 
-  Equipaments sanitaris. 
- Pla de modernització de consultoris, on està inclosa la reforma del consultori de la Vallverda. 
- Instal·lació i reposició de desfibril·ladors en el centre sociocultural de Perleta i en el consultori de la 
Vallverda. 
 
Sobre la neteja i recollida de residus sòlids destaca les següents actuacions: 

- Agranada els 7 dies de la setmana en les pedanies amb nucli urbà. 
- Implantació del 5é contenidor per a la recollida de la fracció orgànica en els primers 5 anys de contracte. 
- Renovació de contenidors de recollida selectiva, paper/cartró, envasos i vidre. 
- Instal·lació de “Punt Net de Proximitat” en les pedanies amb nucli urbà (contenidor mòbil 
multicompartimentat). 
- Punts de compostatge comunitari en pedanies mitjançant acords amb associacions i entitats del Camp 
d’Elx. 
- Creació d’una brigada rural per a prevenir i gestionar els residus de poda i enderrocs depositats 
il·legalment al costat dels contenidors. 
- Maquinària d’agranada i neteja amb aigua permanent en les pedanies amb nucli urbà. 
 
Quant a l’Àrea de Modernització i Manteniment:  
 
- Renovació de forma gradual dels contenidors en mal estat, per un nou model.  
- Reforç de la presència del punt net mòbil, amb la incorporació d’un nou vehicle. 
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- Reparació de l’asfalt en mal estat en diferents carrers i camins: camí Vell d’Alacant, entre Jubalcoi i 
Maitino, camí de Pallús, i carrer Ribadeo, a la Vallverda. 
- Adquisició d’un nou vehicle per a desbrossament de camins. 
Per últim, explica que ja s’ha représ de forma presencial l’activitat en els centres cívics. Quant als punts 

wifi, diu que l’adjudicació està en tràmit; no obstant això, des de Telecomunicacions traslladen que hi 

haurà retard a causa de la falta de proveïment de matèria primera. 

 

3. Precs i preguntes 

Isabel Pascual, alcaldessa pedània de la Vallverda, pregunta a Puri Vives, per què ha nomenat el centre 

de Perleta com a sociocultural, i al de la Vallverda, com a centre cívic. 

 

Manuela Mora, representant del grup PP, exposa que els centres cívics són aquells que es troben en les 

zones rurals que no tenen centre social, i que normalment estan situats en les antigues escoles. Les 

pedanies que tenen nucli urbà, tenen centre social. 

 

Puri Vives contesta que ja va parlar d'aquest tema amb Isabel Pascual, i l'informa que el cartell que va 

sol·licitar s'ha demanat com a Centre Sociocultural. 

 

Isabel Pascual diu que ho ha preguntat perquè ha demanat un conserge per a les vesprades, i li ho han 

denegat per ser centre cívic i no social. 

 

Puri Vives diu que l'ordenança està sol·licitada a Recursos Humans i que en breu li donarà contestació. 

 

José Luis Tena, representant de l'AV La Vallverda Unida, pregunta com és la diferència entre centre cívic 

i centre social, i ensenya un tríptic d'inauguració del centre de la Vallverda, en el qual es llig que és centre 

social. Diu que no li agradaria que fora centre cívic. 

 

Vicente Alberola, regidor de Pedanies, comenta que creu que tampoc té molta importància, que es 

denomine d'una forma o d'una altra, que té una explicació. Argumenta que l'Ajuntament té una sèrie de 

centres socials i de centres cívics, i uns els gestiona Drets Socials, i els altres, Participació Ciutadana. 

Drets Socials gestiona tots aquells on hi ha intervenció social, a través d'un treballador social o personal 

que depén de Benestar Social; la resta ho fa Participació Ciutadana. Diu que si el de la Vallverda necessita 

un treballador social, es pot demanar, i si el concedeixen, probablement passava a gestionar-lo Drets 

Socials. 

 

Miguel Ángel Rodríguez, representant de l'AMPA CP la Vallverda, diu que li ha quedat clar això de les 

denominacions dels centres, i si s'aconsegueix un conserge, se solucionarà el problema que tenen. 

D'altra banda, sol·licita que la zona esportiva, que anteriorment era un camp de futbol, es condicione, i 

que es faça una zona esportiva en comú per a les tres pedanies, ja que Perleta, Maitino i la Vallverda no 

en tenen cap. Opina que aquesta la puguen utilitzar les tres pedanies, ja que està el terreny, en el qual 

ja hi ha algunes instal·lacions. 
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Finalment, pregunta si se sap l'extensió del terreny que pertany a l'Ajuntament. 

 

Isabel Pascual contesta que l'Ajuntament sí que ho sap, que ella va sol·licitar posar en aquest punt una 

góndola de recollida per a la xicoteta poda, ja que és de l'Ajuntament, i un altre punt de recollida, en un 

terreny prop dels Bassars, que també és de l'Ajuntament. 

 

José Luis Tena pregunta que si ja se sap si hi ha un servei de recollida de la poda. També pregunta si hi 

ha alguna ordenança on diga que hi ha un mínim de metres d'ample per a asfaltar un camí. 

 

Vicente Alberola contesta a la qüestió de la poda, i li diu que sí que hi ha un servei de recollida en la nova 

contracta de neteja. 

 

Manuela Mora diu que quan es van passar els llistats per a l'asfaltat dels camins, l'Ajuntament va 

rebutjar-ne alguns perquè no donaven l'ample, per la qual cosa opina que sí que ha d'haver-hi un ample 

mínim per a asfaltar un camí públic. 

 

Vicente Alberola diu que no creu que es denegue l'asfaltat d'un camí per l'ample, que si ja estava asfaltat, 

i ho necessita, es tornarà a asfaltar, i si no ho estava, tampoc hi ha mínims. 

 

Manuela Mora contesta que es contradiu el que ha contestat Vicente Alberola, i el que es diu en els 

Plens sobre els camins. Diu que la pregunta de José Luis Tena era que si els camins sense asfaltar 

necessiten un mínim de metres perquè l'Ajuntament els asfalte. 

 

Vicente Alberola contesta que un camí que no està asfaltat no hi ha res que regule si ha de tindre uns 

metres o uns altres per a asfaltar-lo. Diu que asfaltar un camí que no ho està, comporta unes 

connotacions diferents a arreglar un camí que ja estava asfaltat. Es pot sol·licitar, i si és factible, es 

contemplarà; però no es denega per tindre més o menys metres. Diu que, en la seua opinió, com a 

regidor de Pedanies, no està d'acord amb asfaltar camins en el camp; que una altra cosa és que un camí 

estiga molt transitat, perquè hi haja una empresa o un altre motiu, però que asfaltar per asfaltar no. 

 

Antonia Ruso, representant de la Comissió de Festes de la Vallverda, comenta que el camí de Campomar 

està en molt mal estat, i amb molts forats. Demana que s'arregle amb terra premsada com s'ha fet en 

altres camins, i que s'han quedat molt bé. 

 

Vicente Alberola li diu que són de llast compactat. 

 

José Luis Tena explica que hi ha un tram de camí que arriba fins a la farmàcia, que està sense il·luminació, 

i comenta que ha vist una notícia on en un municipi de Saragossa han posat uns fanals d'energia solar 

per 15.000,00 €. Diu si es podria valorar. 

D'altra banda, pregunta quina és la finalitat que tenen les associacions de veïns del camp per a 

l'Ajuntament. 
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Vicente Alberola contesta que creu que tenen una finalitat molt important. Opina que són el nucli d'unió 

entre els veïns i l'Ajuntament, i que a través de la pedània poden manifestar les necessitats que tenen. 

Comenta que, de fet, tot el que s'ha dit en la Junta que s'ha arreglat ha sigut perquè ells (veïns i les 

associacions) ho han manifestat a la pedània, i ella ho ha traslladat a l'Ajuntament. 

 

José Luis Tena pregunta si quan necessiten sol·licitar alguna cosa només ho poden fer a través de la 

pedània, o també ho poden fer directament a un regidor. 

 

Vicente Alberola li diu que a tothom que ha sol·licitat una reunió amb ell o amb Puri Vives, se li ha donat. 

 

José Luis Tena, argumenta que, en la seua opinió, les associacions del camp cada vegada tenen menys 

finalitat; posa com a exemple, els pressupostos participatius. Diu que qualsevol persona té la mateixa 

força que una associació, i que ells treballen tot l'any per als veïns. Comenta que cada vegada hi ha 

menys gent en les associacions, que alguna cosa s'està fent malament, i diu que cada vegada els posen 

més traves; com el que ara totes les gestions les han de fer per la seu electrònica. 

D'altra banda, diu que no hi ha cap associació de joves que no es promocionen, que al final es quedaran 

sols, i que quan això passe, les Juntes del camp desapareixeran. Diu que espera que no siga això el que 

l'Ajuntament vol. 

 

Puri Vives contesta que ella, en totes les juntes del camp, sempre els ha transmés que quan tinguen 

algun dubte sobre la seu o qualsevol altra cosa poden telefonar o passar per la Regidoria, que sempre 

està disposada a escoltar qualsevol associació o veí. 

 

Així mateix, diu que des de Participació s'han estat donant uns cursos per a associacions en el maneig 

de la seu electrònica, i en la Regidoria de Majors es facilita la inscripció en les activitats que programen. 

 

Antonio Quiles diu que la societat va molt de pressa, que els demanen als majors que aprenguen massa 

coses en poc temps, i que estan dividint la societat. La tecnologia ha anat més ràpida del que molta a 

gent ha pogut absorbir. 

 

Manuela Mora diu que ella va a l'OMAC de la Foia perquè hi ha una persona que atén i ajuda a fer les 

gestions presencialment. Opina que aquesta atenció hauria de donar-se en totes les OMAC per a ajudar 

els veïns que no manegen les noves tecnologies. 

 

Antonio Quiles comenta que el tràmit per a traure el permís de crema, costa molt, per la qual cosa molta 

gent no el demana, i deixa la poda al costat dels contenidors. 

 

Vicente Alberola contesta respecte als joves que ells tenen hui altres interessos. Li diu que té raó en què 

cal buscar incentius entre tots, perquè la gent jove vinga; i que això passa també a la ciutat, no sols en 

el camp. Les tecnologies tenen per a ells un gran atractiu. En els centres cívics i socials ja s'estan adaptant 
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per a ells sales on puguen jugar a la Play o amb un ordinador; és per ací per on cal guanyar-se'ls. Cal 

buscar fórmules atractives per a atraure els joves, i això és tasca de tots. 

Quant a la bretxa digital, diu que ho traslladarà al regidor de l'àrea, perquè això és important, Quan una 

persona major ha de demanar com s'ha dit, un permís de poda, cal buscar una solució. 

 

Isabel Pascual explica que li va demanar al regidor de Modernització Tecnològica, Ramón Abad, que 

ampliara el servei de l'OMAC d'un dia a dos a la setmana, perquè un és insuficient. 

 

José Luis Tena pregunta quants efectius té la patrulla de policia del camp. 

 

Vicente Alberola contesta que a part dels que hi ha ara, se n'han creat 12 més en aquests moments, i 

que n'hi haurà 18 més a partir de gener. 

 

Pascual Segarra, alcalde pedani de Maitino, diu que fa falta una rotonda en la carretera del Túnel Blanc 

amb l'encreuament, on està la botiga de Maitino. Comenta que hi ha hagut accidents tots els anys. 

 

Vicente Alberola li contesta que han de tractar algunes qüestions amb la Diputació, que li ho 

traslladaran. D'altra banda, diu que ho ha consultat, i que els efectius de la policia rural són 70, en els 

tres torns, més 12 que s'han creat nous i 18 més al gener. Sobre els camins dels quals han parlat diversos 

dels assistents, diu que s'han asfaltat alguns i que es continuaran asfaltant més en següents actuacions. 

 

José Luis Tena pregunta per què s'ha asfaltat el Camí de Pallús, a Perleta, i s'ha deixat un tros sense fer. 

D'altra banda, sol·licita una reunió de les associacions amb l'Ajuntament perquè els escolten. 

 

Vicente Alberola contesta que a tots els que li demanen una reunió, li la dona sense problemes. Que 

quan vulguen, seguen a parlar dels temes que els preocupen. 

 

Isabel Pascual explica que hi ha coses que estan demanades fa molt temps i que no es fan. Comenta que 

va sol·licitar fa més d'un any un gual per al carril esquerre de l'avinguda de la Vallverda, abans d'arribar 

al col·legi, on hi ha una revolta. Hi ha perill per als xiquets del col·legi perquè els cotxes van a molta 

velocitat. Es va aportar informació i pla, i la contestació va ser que la Vallverda té molts guals, i que no 

en fa falta cap més. 

 

Puri Vives contesta que això ha d'estudiar-ho un tècnic per a veure si és viable o no. 

 

Isabel Pascual, sobre el tema dels parcs a la Vallverda, diu que estan fets una pena. El de la Vallverda, 

que és impressionant, no es neteja ni es condiciona, sembla salvatge. A més, comenta que va anar 

personal de l'Ajuntament i es van emportar les lluminàries, i que s'ha quedat mig parc amb fanals, i 

l'altre mig sense elles. D'altra banda, diu que al parc d'Antonio Alonso han precintat els jocs dels xiquets 

i els aparells de gimnàstica dels majors perquè està el sòl molt desbaratat i cal substituir-lo, però que 
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l'encarregat de Parcs i Jardins li ha dit que no sap quan es farà, perquè no hi ha pressupost. Per a acabar, 

explica que a l'espai esportiu caldria donar-li una eixida, perquè els xavals l'utilitzen bastant. 

 

Vicente Alberola contesta que si es comprometen a tindre aquesta zona neta perquè es puga utilitzar, 

l'Ajuntament intentarà pensar alguna cosa que siga atractiu per als joves. 

 

El representant de l'AMPA CP la Vallverda pregunta si influeix la quantitat de gent empadronada en la 

pedania perquè hi haja més o menys serveis. Diu que hi ha molta gent que viu a la Vallverda i no està 

empadronada allí. Pregunta si seria possible fer una campanya perquè s'empadronaren i així tindre més 

força. 

 

Isabel Pascual explica que en la carretera de Perleta a la Vallverda i als Bassars, els pins han alçat l'asfalt, 

i hi ha diversos trams perillosos per a circular; a més té molt de trànsit. Pregunta si es pot cedir a La 

Diputació. 

  

Vicente Alberola contesta que informaran la Diputació, però que no solucionen moltes coses. 

 

La regidora de Participació Ciutadana, Puri Vives, s'acomiada de tots els assistents a la Junta, 

i sense més assumptes a tractar, dona per finalitzada la reunió 

  

 

 
Regidora de Participació Ciutadana                                                Tècnic/a de Participació Ciutadana
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